
PROTOKÓŁ
posiedzenia Komisji Budżetu i Finansów, Komisji Oświaty i Spraw 

Spolecznych, Komisji Rewizyjnej, Komisji Zagospodarowania 
Przestrzennego, Ochrony Środowiska i Rolnictwa

 z dnia 22 listopada 2011 r.

1. Obrady  otworzył  Przewodniczący  Rady,  w  których  uczestniczyło  12 

radnych;  nieobecni  byli  następujący  radni:  Władysław  Baszczij,  Katarzyna 

Mularczyk, Elżbieta Szymańska. Lista obecności stanowi zał. nr 1 do protokołu.

2. Do zaproponowanego porządku obrad wniesiono następujące zmiany:

-  wykreślono   z   pkt-u  1   „Zaopiniowanie  projektów  uchwał  w  sprawie:” 

podpunkt 7,

- dodano do pkt 1 dwa kolejne podpunkty o brzmieniu:

„pkt 1 -11/ - wprowadzenie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy 

Czernica w latach 2011 – 2020,

pkt 1 – 12/ - rocznego programu współpracy Gminy Czernica z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia  2003 r.  o  działalności  pożytku publicznego i  o  wolontariacie  na 

2012 rok.”

Innych uwag do porządku obrad nie wniesiono. Zmieniony porządek spotkania 

został przyjęty jednogłośnie i stanowi zał. nr 2 do protokołu.

3. Komisje zaopiniowały projekty uchwał w sprawie:

1/ zmiany budżetu Gminy Czernica na 2011 rok

Projekt zmian budżetu Gminy na 2011 rok przedstawiła i omówiła p. Skarbnik. 

Poinformowała, że wynikają one z:

- zaplanowania w dochodach dotacji  z Urzędu Marszałkowskiego na budowę 

kanalizacj w Nadolicach Wlk. w wysokości 370.604 zł,

-   pomniejszenia o 11.500 zł  uprzednio zaplanowanej kwoty – 35.000 zł,  na 

wyposażenie świetlicy wiejskiej w Ratowicach,

-  pomniejszenia kwoty zaplanowanej na budowę świetlicy w Chrząstawie Wlk. 

do kwoty 265.000 zł,

-  powiększenia dochodów o łączną kwotę 170.000 zł,



-  pomniejszenia wydatków o łączną kwotę 728.200 zł,

-  powiększenia wydatków o łączną kwotę 1.023.300 zł,

-  przeniesienia z wydatków bieżących kwoty 59.900 zł na wydatki inwestycyjne 

w zakresie modernizacji budynku  Przedszkola w Czernicy.

Szczegółowe dane w powyższej sprawie stanowią zał. nr 3 do protokołu. 

Budżet  po  zmianach  wyniesie:  dochody-  34.593.092,43  zł,  w  tym dochody 

bieżące  –  30.899.102,43  zł,  dochody  majątkowe  –  3.693.990  zł;  wydatki 

wyniosą – 37.652.485,43 zł, w tym wydatki bieżące – 30.630.691,43 zł, wydatki 

majątkowe – 7.021.794 zł; przychody – 4.330.000 zł, rozchody – 1.270.607 zł.

Po zapoznaniu się z danymi, projekt zmian budżetu zaopiniowano jednogłośnie 

pozytywnie – projekt uchwały stanowi zał. nr 4 do protokołu.

2/   wprowadzenie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Gminy Czernica 

w latach 2011 – 2020

Projekt  uchwały  przedstawiła  i  omówiła  p.  Skarbnik.  Przedłożyła  Komisjom 

wieloletnią  prognozę  finansową  Gminy  na  lata  2011  –  2020,  wykaz 

realizowanych  przedsięwzięć  oraz  objaśnienia  do  zmian  w  wieloletniej 

prognozie i wykazie przedsięwzięć.

Do  projektu  uchwały  Komisje  nie  wniosły  żadnych  uwag  –  został  on 

zaopiniowany jednogłośnie pozytywnie i stanowi  zał. nr 5 do protokołu.

3/  określenia  na  rok  2012  obowiązujących  na  obszarze  Gminy  Czernica 

wysokości  stawek  podatku  od  nieruchomości  i  wprowadzenia  zwolnień 

przedmiotowych od tego podatku, a także określenia zasad ustalania i poboru 

oraz  terminów  płatności   i  wysokości  stawek  opłaty  targowej  oraz 

wprowadzenia zwolnień przedmiotowych od tej opłaty.

Przewodnicząca Komisji  Budżetu i Finansów przedstawiła propozycje stawek 

podatku zaproponowanych  przez Komisję Budżetu.

W  trakcie  dyskusji  Komisje  Rady  ustaliły  następujące  stawki  podatku  od 

nieruchomości:

1. od gruntów:

a/  związanych  z  prowadzeniem  działalności  gospodarczej,  bez  względu  na 



sposób zakwalifikowania w ewidencji gruntów i budynków – 0,81 zł od  1m2 

powierzchni.

Za przyjęciem powyższej stawki głosowało 12 radnych.

b/ pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrownie wodne 

– 4,33 zł od 1 ha powierzchni – przegłosowano jednogłośnie.

c/ pozostałych,  w  tym   zajętych  na  prowadzenie  odpłatnej  statutowej 

działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego.

Komisje zaproponowały trzy stawki:

0, 43 zł od 1 m2 powierzchni – za przyjęciem tej stawki głosowało 4 radnych, 

przeciw – 8;

0,42 zł od 1 m2 powierzchni – za przyjęciem tej stawki głosowało 5 radnych, 

przeciw – 6, wstrzymał się od głosu 1 radny;

0,41 zł od 1 m2 powierzchni – za przyjęciem tej stawki głosowało 6 radnych, 

przeciw – 3, wstrzymało się od głosu 3 radnych.

2. od budynków lub ich części:

a/ mieszkalnych – 0,69 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej.

Za przyjęciem tej stawki głosowało 9 radnych, 3 – wstrzymało się od głosu.

b/ związanych z prowadzeniem działalności  gospodarczej  oraz od budynków 

mieszkalnych lub ich części zajętych na prowadzenie  działalności gospodarczej 

– 21 zł  od 1 m2 powierzchni użytkowej.

Za przyjęciem tej stawki głosowało 11 radnych, 1 radny  wstrzymał się od głosu.

c/ zajętych  na  prowadzenie  działalności  gospodarczej  w  zakresie  obrotu 

kwalifikowanym  materiałem  siewnym  –  10,24  zł   od  1  m2  powierzchni 

użytkowej – stawkę przegłosowano jednogłośnie.

d/ związanych z udzieleniem świadczeń zdrowotnych w rozumieniu przepisów 

o działalności leczniczej, zajętych przez podmioty udzielające tych świadczeń – 

4,45 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej – stawkę przegłosowano jednogłośnie.

e/  pozostałych, w tym  w tym  zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej 

działalności pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 4,45 

zł  od 1 m2  powierzchni użytkowej – stawkę przegłosowano jednogłośnie.



3. od budowli – 2% ich wartości -  przegłosowano jednogłośnie.

Określono opłatę targową w wysokości:

- z samochodu osobowego, straganu, stołu – 25 zł

- z innego samochodu niż osobowy, przyczepy – 35 zł

Powyższe stawki przegłosowano jednogłośnie.

Projekt  uchwały  został  zaopiniowany  pozytywnie  –  stanowi  zał.  nr  6  do 

protokołu.

4/  określenia  na  rok  2012  wysokości  stawek  podatku  od  środków 

transportowych  obowiązujących  na  obszarze  Gminy  Czernica  oraz 

wprowadzenia zwolnień przedmiotowych z tego podatku.

Komisje postanowiły jednogłośnie, aby  w/w podatek  pozostawić  na poziomie 

ubiegłego roku.

5/  obniżenia  w roku 2012 ceny skupu żyta  za  pierwsze  kwartały  roku 2011 

przyjmowanej  jako  podstawa  obliczenia  podatku  rolnego  na  2012  rok  na 

obszarze Gminy Czernica.

Komisje postanowiły obniżyć cenę skupu żyta za pierwsze trzy kwartały roku 

2011 przyjmowaną jako podstawę obliczenia podatku rolnego na 2012 rok na 

obszarze Gminy Czernica, ogłoszoną przez GUS, z kwoty  74,18 zł za 1q  do 

kwoty 60 zł za 1q.

Powyższą stawkę  pozytywnie zaopiniowało 9 radnych, przeciw głosowało 3 

radnych. Projekt uchwały stanowi zał. nr 7 do protokołu.

6/ podatku leśnego

Komisje postanowiły jednogłośnie przyjąć stawkę GUS średniej ceny sprzedaży 

drewna  ( 186,68 zł za 1 m3) jako podstawę do naliczania podatku leśnego.

7/ zarządzenia w roku 2012 poboru podatku od nieruchomości, leśnego, rolnego, 

opłaty targowej w drodze inkasa na obszarze Gminy Czernica oraz wyznaczenia 

inkasentów i określenia wysokości wynagrodzenia za inkaso.

Inkasentami   do  poboru  powyższych  podatków  wyznaczono  sołtysów. 

Zaproponowano wynagrodzenie dla inkasentów w wysokości 10% od zebranych 

wpływów pieniężnych.



W/w ustalenia przyjęto  11 głosami, 1 radny wstrzymał się od głosu – projekt 

uchwały stanowi zał. nr 8 do protokołu.

8/  ustalenia  nazw  ulic  we  wsiach  Chrząstawa  Mała,  Chrząstawa  Wielka, 

Wojnowice.

Z wnioskiem o nadanie nazw ulic,  które stanowią własność Gminy Czernica 

oraz  własność  prywatną  wystąpili  bezpośrednio   zainteresowani  właściciele 

gruntów oraz mieszkańcy Chrząstawy Małej, Chrząstawy Wielkiej, Wojnowic.

Po  zapoznaiu  się  z  danymi,  Komisje  jednogłośnie  pozytywnie  zaopiniowały 

powyższy projekt uchwały – stanowi on zał. nr  9 do protokołu.

9/  wystosowania  apelu  do  Prezesa  Rady  Ministrów  RP  o  opracowanie 

rządowego programu  systematycznego pogłębiania koryta rzeki Odry

Komisje postanowiły poprzeć apel Rady Powiatu Kędzierzyńsko-Kozielskiego i 

zwrócić się do Premiera i członków rządu RP o pilne  opracowanie, przyjęcie i 

wdrożenie  rządowego  programu   systematycznego   pogłębiania  koryta  rzeki 

Odry na odcinku od jej górnego biegu na granicy południowej kraju aż po ujście 

rzeki.

Projekt uchwały zaopiniowano jednogłośnie pozytywnie – stanowi on zał. nr  10 

do protokołu.

10/  rocznego  programu  współpracy  Gminy  Czernica  z  organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami, o których mowa w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, na 

2012 rok.

Roczny programu współpracy Gminy Czernica z organizacjami pozarządowymi 

przedstawiła  i  omówiła  p.  Beata  Perner  pracownik  Urzędu  Gminy  ds. 

współpracy  z  stowarzyszeniami  i  organizacjami  pozarządowymi. 

Poinformowała,  że  projekt  uchwały  był  konsultowany  z  organizacjami 

pozarządowymi.  

Na terenie naszej gminy działa 14 organizacji,  które złożyły ofertę na kwotę 

577.100 zł – szczegółowe dane w tej sprawie stanowią zał. nr 11 do protokołu. 

W roku 2011 na ten cel Rada przeznaczyła w budżecie Gminy kwotę 215 tys. zł. 



Aby  ogłosić  przetarg  na  realizację  zadań  nakreślonych  przez   organizacje 

pozarządowe musi być znana kwota, jaką Rada przeznaczy na ten cel.

W trakcie dyskusji głos zabrali:

-  radna Maria  Marcinów-Maciejczyk,  która  stwierdziła,  iż  przed gminą stoją 

inne zadania własne, na które nie ma pieniędzy. Należy się poważnie zastanowić 

nad wielkością tej kwoty;

-  sołtys wsi Dobrzykowice zripostował, że rozwój kulturalny jest równie ważny 

jak infrastruktura. Działania gminy muszą być wielostronne. Środki wydane na 

kulturę zwracają się w obszarze duchowym, integracyjnym, kulturowym itp.

Radni  zwrócili  uwagę,  że  mało  jest  programów  działania  skierowanych  do 

młodzieży.

Przewodniczący Rady podkreślił, że inne gminy biorą nas za wzór w zakresie 

społecznego  działania;  nie  można  też  pozwolić,  aby  utracić  osoby  działaące 

społecznie. Ponadto, stowarzyszenia pozyskują środki unijne, od sponsorów na 

rzecz lokalnej społeczności.

Komisje Rady wysunęły propozycję, aby  w posiedzeniu komisji, która będzie 

przyznawać  środki  na  poszczególne  stowarzyszenia,  mogli  uczestniczyć 

obserwatorzy.

Na najbliższej  sesji,  Rada podejmie decyzję,  jaką kwotę przeznaczy w 2012 

roku na powyższy cel.

Radna  Katarzyna  Moroz  zwróciła  się  z  prośbą,  by  w BIP-e  Urzędu  Gminy 

znalazła się  informacja o rozstrzygnięciach przetargu i programach organizacji.

4. Komisje zapoznały się z obowązkiem gminy wynikającym  ze zmiany 

ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach.

Dane  przedstawiła  i  omówiła  p.  Anna  Jacaszek  –  podinsp.  ds.  rolnictwa  i 

ochrony środowiska.

Poinformowała  Komisje o:

-  zadaniach wynikających z obowiązku ustawowego,

-  harmonogramie wdrażania zadań,

-  propozycjach rozwiązań zadań stawianych przed gminą,



-  roli  Związku  Międzygminnego  Ślęza-Oława  w  procesie  wprowadzania 

nowych przepisów w życie.

Szczegółowe dane w powyższej sprawie stanowią zał. nr  11 do protokołu.

5. Na tym Przewodniczący Rady zamknął obrady Komisji.

                                                                            Protokołowała

                                                                                  Barbara Listwan


